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PROTOKÓŁ NR XXI/2008 
 

z posiedzenia Rady Miejskiej w Kobylinie w dniu 30 czerwca 2008 roku 
 
 
XXI sesja Rady Miejskiej w Kobylinie została zwołana na dzień 30 czerwca 2008 roku  
o godzinie 1800, w sali Klubu Seniora w Kobylinie.   
W sesji uczestniczyło 13 radnych, zaproszeni goście (listy obecności stanowią załącznik nr 1  
do niniejszego protokołu), Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Krotoszynie –  
Tadeusz Polowczyk, Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Krotoszynie –  
Krzysztof Jelinowski oraz Burmistrz Kobylina – Bernard Jasiński, Sekretarz Gminy – 
Mirosław Sikora i Skarbnik Gminy – Jolanta Nowak. 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Piotr Chlebowski. 
 
Ad. 1.  
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Piotr Chlebowski, 
który powitał wszystkich zebranych i stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie  
w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  
15 osób, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Zaproponował przyjęcie porządku obrad przesłanego radnym wraz z zaproszeniem. 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła porządek obrad – 13 za. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Zapytania, wnioski i interpelacje. 
4. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 
5. Informacja o realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej. 
6. Informacja dotycząca realizacji remontów i inwestycji oświatowych. 
7. Sytuacja na rynku pracy. 
8. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie: wyrażenia woli przejęcia przez Gminę Kobylin w formie 
darowizny działki należącej do Skarbu Państwa, 

b) w sprawie: przyjęcia projektu uchwały w sprawie likwidacji Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kobylinie, 

c) w sprawie: wprowadzenia regulaminu korzystania z placów zabaw 
zlokalizowanych na terenie Gminy Kobylin, 

d) w sprawie: zmiany Uchwały Nr XIII/74/07 Rady Miejskiej w Kobylinie  
z dnia 29 października 2007 roku w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie gminy Kobylin  
na rok 2008, 

e) w sprawie: uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu położonego przy ulicy Kolejowej w Kobylinie (zmiana planu), 

f) w sprawie: zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2008. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zakończenie. 

 
Ad. 2. 
P. CHLEBOWSKI poinformował zebranych, że protokół z poprzedniej sesji nie jest jeszcze 
napisany i jego przyjęcie nastąpi na następnej sesji. 
 
Ad. 3. 
A. JARUS – poruszył sprawę wycinki i korekty drzew na terenie naszej gminy. Zarówno  
przy drogach gminnych, jak i powiatowych i krajowych rosną drzewa, które często są bardzo 
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stare. Ich konary łamią się podczas większych wiatrów. Przyjęło się, że drzewa wycina się 
dopiero wtedy, gdy uschnie lub huragan je przewróci. Na początku tego roku skierował  
do Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg – pana Jelinowskiego pismo z prośbą o wycięcie 
drzew rosnących przy drodze Górka – Sroki. Są to stare topole, których średnica przekracza 
już 45 cm, czyli wielkość kwalifikującą drzewo do wycięcia. Otrzymał pismo z odpowiedzią, 
że cała ta aleja faktycznie kwalifikuje się do wycięcia, jednak ze względu na brak finansów  
i sprzętu zadanie to będzie wykonane w przyszłości. Jego zdaniem określenie „w przyszłości” 
oznacza wiele lat. Drzewa te powinny zostać wycięte dla bezpieczeństwa, gdyż często  
już przy małym wietrze spadają z nich gałęzie. Pamięta jak te drzewa sadzono – przeszło  
30 lat temu, a korekta była przeprowadzana tylko przez właścicieli przyległych do drogi pól. 
Korzenie tych drzew corocznie zapychają meliorację, a w promieniu 20 metrów na polach nic 
nie rośnie. Jego zdaniem nie potrafimy prowadzić racjonalnej gospodarki, gdyż drzewa 
powinny być wycinane w odpowiednim czasie, aby pozyskać z nich drewno i nasadzić nowe. 
Ma nadzieję, że pan Jelinowski powie jak można ten problem rozwiązać kompleksowo. 
 
Ad. 4. 
P. CHLEBOWSKI zapytał, czy radni mają jakieś pytania w związku z informacją Burmistrza  
o działalności międzysesyjnej, stanowiącą załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
Pytań nie zadano. 
 
Ad. 5. 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że na posiedzeniach komisji stałych dokładnie została 
przedstawiona informacja o realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej, stanowiąca 
załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii poszczególnych komisji 
dotyczących omawianej informacji. 
 
Wszystkie komisje jednogłośnie przyjęły przedłożoną informację, głosując w następujący 
sposób: 
Komisja Rewizyjna: 5 za, 
Komisja Spraw Społecznych: 3 za, 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa: 4 za. 
 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła przedłożoną informację – 13 za. 
 
Ad. 6. 
P. CHLEBOWSKI powiedział, że na posiedzeniach poszczególnych komisji omówiono 
informację dotycząca realizacji remontów i inwestycji oświatowych., stanowiącą załącznik  
nr 4 do niniejszego protokołu. Dodał, że w sierpniu członkowie Komisji Spraw Społecznych 
dokonają wizji lokalnych w szkołach w celu sprawdzenia przygotowania szkół do rozpoczęcia 
roku szkolnego.  
Poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii poszczególnych komisji 
dotyczących omawianej informacji. 
 
Wszystkie komisje jednogłośnie przyjęły przedłożoną informację, głosując w następujący 
sposób: 
Komisja Rewizyjna: 5 za, 
Komisja Spraw Społecznych: 3 za, 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa: 4 za. 
 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła przedłożoną informację – 13 za. 
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Ad. 7.  
P. CHLEBOWSKI powiedział, że informacja o sytuacji na rynku pracy, stanowiąca załącznik 
nr 5 do niniejszego protokołu nie była omawiana i przyjmowana na posiedzeniach 
poszczególnych komisji, gdyż na sesję został zaproszony Dyrektor Powiatowego Urzędu 
Pracy w Krotoszynie – Tadeusz Polowczyk. 
T. POLOWCZYK podziękował za zaproszenie na sesję w celu przedstawienia  
sytuacji na rynku pracy ze szczególnym uwzględnieniem gminy Kobylin. Powiedział,  
że po raz pierwszy w powiecie krotoszyńskim nie występuje na rynku pracy problem 
społeczny, a bezrobocie jest jednocyfrowe. Wbrew pozorom jest to problem,  
gdyż 2898 zarejestrowanych bezrobotnych to w większości osoby trudne – rejestrują się tylko 
po to, aby otrzymać jakiekolwiek zasiłki, czy świadczenia. Kiedy występowało większe 
bezrobocie Powiatowemu Urzędowi Pracy (PUP) łatwiej było realizować oferty pracy. 
Pozytywnym zjawiskiem jest to, że nasz rynek pracy stał się bardziej mobilny. Osoby, które 
rejestrują się w  PUP nie czekają, aż minie im półroczny okres zasiłku, tylko od razu szukają 
pracy. Również nasi absolwenci bardzo szybko rejestrują się w PUP po skończeniu szkoły,  
a opinie pracodawców o młodzieży w 95 % są pozytywne. W powiecie krotoszyńskim jest 
obecnie niższa stopa bezrobocia niż w kraju. Zawdzięczamy to długotrwałej, dobrej 
współpracy PUP z wszystkimi uczestnikami rynku pracy, czyli samorządami gminnymi, 
szkołami, organizacjami pozarządowymi oraz pracodawcami. Dość istotnym problemem  
na naszym rynku pracy jest bezrobocie wśród kobiet (73% bezrobotnych). W Sulmierzycach 
przykładowo nie ma osób, które możnaby zatrudnić na roboty publiczne, gdyż zostało  
3 bezrobotnych mężczyzn. Powiat Krotoszyński niestety nie generuje miejsc pracy dla kobiet, 
jednak w gminie Kobylin ten problem jest dużo mniejszy, gdyż mamy firmę  
Bolsius Polska Sp. z o.o. zatrudniającą dużo kobiet. Niestety jest to praca sezonowa. 
Ministerstwo Pracy i  Polityki Społecznej wprowadziło od dnia dzisiejszego standardy usług 
rynku pracy na model europejski Europy Zachodniej – Powiatowe Urzędy Pracy według 
ilości osób bezrobotnych muszą zatrudnić doradców zawodowych, specjalistów ds. szkolenia, 
programów, pośredników pracy. Najwięcej ofert pracy dotyczy zawodów okołobudowlanych 
i kierowców. Fachowcy ci wracają z zagranicy i zakładają własną działalność gospodarczą. 
Rynek pracy jest bardzo dynamiczny i trudno przewidzieć co będzie za jakiś czas. Poprawa 
sytuacji na rynku pracy wiąże się też z dużymi nakładami finansowymi. W minionym roku 
PUP pozyskał 9.277.400 zł na aktywizację osób bezrobotnych, a w tym roku jak dotąd 
3.074.100 zł, gdyż spadło bezrobocie. 240.300 zł PUP otrzymał z programu „rowy”  
od  Marszałka Województwa Wielkopolskiego. Dzisiaj podpisaliśmy umowę na kolejne  
3 mln zł. W 2007 roku  ok 1900 osób skorzystało z różnych form aktywizacji zawodowej –  
ze stażów, szkoleń, przekwalifikowań, a także doposażenie nowego miejsca pracy i nowych 
firm. Doposażono 280 pracodawców, a także powstało 280 firm, z czego tylko 2  
już nie istnieją. Poinformował, że w krotoszyńskim Urzędzie Pracy zatrudnieni pośrednicy 
pracują w dwóch grupach – z bezrobotnymi i z pracodawcami. Niestety jeszcze wielu 
pracodawców nie wie, że może skorzystać z różnych form dofinansowania tworząc nowe 
miejsca pracy, czy zatrudniając nowych pracowników. Przykładowo forma zatrudnienia  
na roboty publiczne jest bardzo korzystna, gdyż bezrobotni mogą podjąć chociażby 
tymczasową pracę, czują się dowartościowani ponieważ idą po wypłatę, a nie zasiłek.  
Być może zmotywuje ich to do podjęcia pracy na rynku. Dzięki tym pracownikom  
w samorządach można wykonać wiele dodatkowych prac. Bardzo ważne w aktywizacji 
zawodowej bezrobotnych są spotkania pracowników PUP z młodzieżą kończącą gimnazja.  
Na tych spotkaniach staramy się uświadomić młodzież o sytuacji panującej na rynku pracy,  
aby ukierunkować ich na wybór odpowiedniego kierunku kształcenia. Należy podkreślić,  
że najmniej bezrobotnych absolwentów rejestruje się z Zasadniczej Szkoły Zawodowej  
w Kobylinie. PUP w Krotoszynie corocznie realizuje program „Junior” przeznaczony  
dla niepełnosprawnej młodzieży. Na jego realizację w 2008 roku pozyskaliśmy 86.951 zł. 
P. CHLEBOWSKI podziękował za przedstawienie sytuacji na rynku pracy.  
Pytań nie zadano. 
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Ad. 8. 
a) 
P. CHLEBOWSKI odczytał treść projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia  
przez Gminę Kobylin w formie darowizny działki należącej do Skarbu Państwa.  
Dodał, iż nieruchomość ta zostanie zaadaptowana na potrzeby OSP Rzemiechów  
i salę wiejską.  
Poprosił przewodniczących poszczególnych komisji stałych o przedstawienie wyników 
głosowania na komisjach w sprawie zaopiniowania projektu omawianej uchwa ły. 
 
Wszystkie komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, głosując  
w następujący sposób: 
Komisja Rewizyjna: 5 za, 
Komisja Spraw Społecznych: 3 za, 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa: 4 za. 
 

UCHWAŁA NR XXI/122/08 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 30 czerwca 2008 roku 

w sprawie: wyrażenia woli przejęcia przez Gminę Kobylin w formie darowizny działki 
należącej do Skarbu Państwa 

 
 
została podjęta jednogłośnie – 13 za i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
b) 
P. CHLEBOWSKI odczytał treść projektu uchwały w sprawie: przyjęcia projektu uchwały  
w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kobylinie. 
Poprosił przewodniczących poszczególnych komisji stałych o przedstawienie wyników 
głosowania na komisjach w sprawie zaopiniowania projektu omawianej uchwa ły. 
 
Wszystkie komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, głosując  
w następujący sposób: 
Komisja Rewizyjna: 5 za, 
Komisja Spraw Społecznych: 3 za, 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa: 4 za. 
 

UCHWAŁA NR XXI/123/08 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 30 czerwca 2008 roku 

w sprawie: przyjęcia projektu uchwały w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kobylinie 

 
 
została podjęta jednogłośnie – 13 za i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
c) 
P. CHLEBOWSKI odczytał treść projektu uchwały w sprawie: wprowadzenia regulaminu 
korzystania z placów zabaw zlokalizowanych na terenie Gminy Kobylin. 
Poprosił przewodniczących poszczególnych komisji stałych o przedstawienie wyników 
głosowania na komisjach w sprawie zaopiniowania projektu omawianej uchwa ły. 
 
Wszystkie komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, głosując  
w następujący sposób: 
Komisja Rewizyjna: 5 za, 
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Komisja Spraw Społecznych: 3 za, 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa: 4 za. 
 

UCHWAŁA NR XXI/124/08 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 30 czerwca 2008 roku 

w sprawie: wprowadzenia regulaminu korzystania z placów zabaw zlokalizowanych  
na terenie Gminy Kobylin 

 
 
została podjęta jednogłośnie – 13 za i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
d) 
P. CHLEBOWSKI zwrócił uwagę na to, iż kolejnym punktem porządku obrad jest  
podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr XIII/74/07 Rady Miejskiej w Kobylinie  
z dnia 29 października 2007 roku w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie gminy Kobylin na rok 2008.  
BURMISTRZ biorąc pod uwagę wnioski złożone na posiedzeniach komisji stałych 
zaproponował autopoprawkę do załącznika projektu omawianej uchwały, czyli do zmiany 
planu wydatków na zadania ujęte w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania  
Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Kobylin na rok 2008. Z 41.200 zł 
przeznaczonych na realizację zadania pierwszego – zwiększenie dostępności pomocy 
terapeutycznej dla osób uzależnionych od alkoholu proponuje przenieść 2.000 zł na zadanie 
drugie – edukacja i profilaktyka wśród młodzieży szkolnej – gimnazjum z przeznaczeniem  
na „zielone wakacje”.  
 
Rada Miejska jednogłośnie przyjęła autopoprawkę Burmistrza – 13 za. 
 
P. CHLEBOWSKI odczytał treść projektu uchwały w sprawie: zmiany Uchwały  
Nr XIII/74/07 Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia 29 października 2007 roku w sprawie 
przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie 
gminy Kobylin na rok 2008. Poprosił przewodniczących poszczególnych komisji stałych  
o przedstawienie wyników głosowania na komisjach w sprawie zaopiniowania projektu 
omawianej uchwały. 
 
Wszystkie komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, głosując  
w następujący sposób: 
Komisja Rewizyjna: 5 za, 
Komisja Spraw Społecznych: 3 za, 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa: 4 za. 
 

UCHWAŁA NR XXI/125/08 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 30 czerwca 2008 roku 

w sprawie: zmiany Uchwały Nr XIII/74/07 Rady Miejskiej w Kobylinie  
z dnia 29 października 2007 roku w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie gminy Kobylin na rok 2008 
 
 
została podjęta jednogłośnie – 13 za i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
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e) 
P. CHLEBOWSKI odczytał treść projektu uchwały w sprawie: uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego przy ulicy Kolejowej  
w Kobylinie (zmiana planu).  
Poprosił przewodniczących poszczególnych komisji stałych o przedstawienie wyników 
głosowania na komisjach w sprawie zaopiniowania projektu omawianej uchwały. 
 
Wszystkie komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, głosując  
w następujący sposób: 
Komisja Rewizyjna: 5 za, 
Komisja Spraw Społecznych: 3 za, 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa: 4 za. 
 

UCHWAŁA NR XXI/126/08 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 30 czerwca 2008 roku 

w sprawie: uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 
położonego przy ulicy Kolejowej w Kobylinie (zmiana planu) 

 
 
została podjęta jednogłośnie – 13 za i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
f) 
SKARBNIK przedstawiła autopoprawki do Uchwały z dnia 30 czerwca 2008 roku  
w sprawie zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2008, stanowiące załącznik  
nr 11 do niniejszego protokołu. Zaznaczyła, iż nastąpiło zwiększenie planu wydatków  
o 300 zł na wpłatę gmin na rzecz izb rolniczych z tytułu podwyższenia planu dochodów  
z tytułu podatku rolnego oraz zmniejszono plan wydatków o 2.000 zł na organizację 
„zielonych wakacji” w okresie letnim. Pozostałe autopoprawki to przesunięcia pomiędzy 
paragrafami i rozdziałami. 
P. CHLEBOWSKI zaproponował przegłosowanie poszczególnych autopoprawek. 
 
Rada Miejska przyjęła poszczególne autopoprawki do uchwały w sprawie zmiany 
budżetu gminy Kobylin na rok 2008 głosując jednogłośnie – 13 za. 
 
P. CHLEBOWSKI odczytał treść projektu uchwały w sprawie: zmiany budżetu gminy 
Kobylin na rok 2008. Poprosił przewodniczących poszczególnych komisji stałych  
o przedstawienie wyników głosowania na komisjach w sprawie zaopiniowania projektu 
omawianej uchwały. 
 
Wszystkie komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, głosując  
w następujący sposób: 
Komisja Rewizyjna: 5 za, 
Komisja Spraw Społecznych: 3 za, 
Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa: 4 za. 
 

UCHWAŁA NR XXI/127/08 
Rady Miejskiej w Kobylinie 
z dnia 30 czerwca 2008 roku 

w sprawie: zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2008 
 
została podjęta jednogłośnie – 13 za i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 9. 
P. CHLEBOWSKI poprosił Dyrektora Krzysztofa Jelinowskiego o udzielenie odpowiedzi  
na wcześniej zadane pytania. 
JELINOWSKI podziękował za zaproszenie na sesję i przeprosił za wcześniejsze 
nieobecności. Problem pielęgnacji przydrożnych drzew nawarstwia się. Pielęgancja jest 
prowadzona w dwojaki sposób – poprzez wycinkę drzew, na co trzeba mieć pozwolenie  
od odpowiedniego organu oraz poprzez tzw. bieżącą pielęgnację drzew. Pomagają w tym 
także osoby postronne i tu należy im podziękować. Radny Patryas rozpoczął pielęgnację 
drzew rosnących przy drodze Łagiewniki – Targoszyce. Dyrektor wymienił odcinki dróg przy 
których w ostatnim czasie zostały przeprowadzone pielęgnacje drzew: Kobylin – Baszków, 
Kuklinów – Kromolice, Zalesie Wielkie, ul. Berdychowska w Kobylinie, tzw. topolówka  
w Smolicach, Kuklinów od stawu w kierunku szkoły. Większość tych prac musi być robiona 
za pomocą podnośnika, gdyż drzewa są wysokie. Drogi, na których jeszcze nie została 
wykonana pielęgnacja: Smolice – Sroki, Pępowo – Kobylin, Górka – Zalesie Wielkie  
(przez Zalesie Małe) i droga gruntowa Starkówiec – Fijałów. Jeżeli środki finansowe 
pozwolą, to te pielęgnacje zostaną wykonane jeszcze w tym roku. Pod koniec roku może 
okazać się, że są jakieś wolne środki, które będzie można przeznaczyć na ten cel. 
Przed podjęciem decyzji o wycince ciągu drzew należy zrobić wizję lokalną, żeby nie 
naruszyć przepisów prawa w tym zakresie. Gdybyśmy powycinali wszystkie drzewa nasz 
krajobraz nie byłby tak ładny, jak teraz. Obowiązkiem jest nasadzenie nowych drzew,  
ale nie zawsze się tak robi, a i wiadomo, że nie wszystkie posadzone drzewa przyjmują się. 
Powiedział, że będzie miał na uwadze wniosek odnośnie pielęgnacji drzew przy drodze  
Górka – Sroki i obiecał, że będzie on realizowany.  
P. CHLEBOWSKI powiedział, że jego zdaniem drzewa, które zostały przy „smolickiej 
topolówce” nadają się już do wycięcia, a na ich miejsce należy nasadzić nowe. Nasadzone 
drzewo już po 5 latach powinno być systematycznie przycinane.  
A. JARUS dodał, że topole mają okres wegetacji 20 – 30 lat i powinny zostać nasadzone 
nowe, mniej ekspansywne np. akacje, lipy. Sprzedaż pozyskanego z wyciętych drzew drewna 
powinno chociażby w części rekompensować koszty wycinki. 
P. CHLEBOWSKI zaproponował, aby Powiatowy Zarząd Dróg przedstawił na forum Rady 
Powiatu plan stopniowej wycinki starego zadrzewienia przy drogach i nasadzenia nowych 
drzewek.  
B. GOŚCINIAK powiedziała, że niedawno przy drodze powiatowej w Kuklinowie od stawu 
w stronę szkoły spadła duża gałąź. Należałoby zająć się tą sprawą, gdyż tamtą drogą chodzą 
dzieci do szkoły i może dojść do tragedii. Zapytała czy mieszkańcy mogą samodzielnie 
usuwać krzaki i zarośla rosnące np. przy rowach. Jej zdaniem drzewo wygląda ładnie  
i nie stwarza zagrożenia kiedy jest dość krótko przycięte, przykładem mogą być drzewa koło 
kościoła i przy cmentarzu w Starymgrodzie. Poinformowała również o tym, że w Szkole 
Podstawowej w Kuklinowie Stowarzyszenie „kuKLINów” organizuje w czasie wakacji  
od poniedziałku do środy w godz. 1000 – 1200 zajęcia dla dzieci i dorosłych związane  
z projektem „Nie zakopuj swojego talentu”. 
L. TORCZYŃSKI powiedział, że w Wyganowie na drodze powiatowej koło cmentarza 
pobocze jest za wysokie i na asfalcie stoi woda, a także zrobiła się dość duża dziura  
w nawierzchni. Poinformował o tym, że barierki przy moście są zniszczone.    
J. POSPIECH zapytał o to, kiedy będzie położona nawierzchnia asfaltowa na drodze  
w Rzemiechowie.  
CZ. WALKOWIAK powiedział, że przy budynku byłej szkoły w Łagiewnikach stoją 3 suche 
drzewa a przy blokach 2 drzewa.  
J. RATAJCZAK zapytał o to, czy Powiatowy Zarząd Dróg planuje jeszcze jakieś zrywanie 
poboczy przy drogach powiatowych. 
T. POLOWCZYK powiedział, że przed sesją rozmawiał z radnym Dymarskim o usunięciu 
krzewów rosnących przy drodze ze Staregogrodu do Benic. Ustalił z panem Jelinowskim,  
że w miesiącu sierpniu lub wrześniu przydzieli dodatkowych 2 pracowników na roboty 
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publiczne w celu usunięcia tych krzewów. Jeżeli prace pójdą sprawnie, to te osoby będą 
mogły zająć się też innymi drogami powiatowymi. 
K. JELINOWSKI odpowiedział na wcześniej zadane pytania. Mieszkańcy nie mogą 
samodzielnie wycinać zarośli przy drogach. Drogi powiatowe nadal są sprawdzane  
i remontowane, więc po następnym patrolu dziura w nawierzchni na drodze  
w Wyganowie zostanie zaklejona. Przyjął wniosek odnośnie wycięcia suchych drzew  
w Łagiewnikach. Odnośnie zbierania poboczy – Powiatowy Zarząd Dróg zakupił nowy 
ciągnik i ma on teraz zakładaną ścinarkę do poboczy. W tym roku będą zbierane pobocza 
przy tych drogach, na których było robione powierzchniowe utrwalanie dróg, czyli w Gminie 
Kobylin będą to odcinki dróg w Zalesiu Wielkim. W budżecie na 2008 rok zaplanowane jest 
zrobienie drogi w Rębiechowie, natomiast na drogę w Rzemiechowie jest przygotowana 
dokumentacja, a realizacja inwestycji nastąpi w najbliższych latach.  
M. FLAK pochwalił się wynikami zawodników sumo z UKS Samson w Kobylinie. Wczoraj 
zakończyły się Mistrzostwa Europy w Sumo, które odbywały się w Koźminie Wlkp. Naszą 
gminę reprezentowało 11 osób. W grupie juniorów (do lat 18) zdobyliśmy 3 srebrne medale: 
Trawińska Aleksandra (kat. 70 kg), Walkowiak Nina (kat. + 70 kg) i Alcer Martin  
(kat. do 100 kg). W grupie młodzieżowców (do 21 lat) srebrny medal zdobyła Brzykcy 
Natalia. Trzy osoby zajęły najgorsze dla sportowca 4 miejsce: Jarus Łukasz (kat. 90 kg), 
Sawarzyński Sebastian (kat. 60 kg) oraz Klause Jolanta (kat. + 80 kg). Pozostali zawodnicy 
zajęli miejsca od 8 do 10: Klejewski Stefan, Radojewska Martyna, Ratajczak Karolina, 
Jochaniak Jagoda. Mistrzowie Europy pod koniec października pojadą na Mistrzostwa 
Świata, które odbędą się w Estonii. 
P. CHLEBOWSKI pogratulował osiągniętych  wyników i życzył dalszych sukcesów 
zawodnikom UKS Samson.  
 
Ad. 10. 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 1940. 
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